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ZAB.0002.10.2023 

Protokół nr LIX/23 
z LIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 12 października 2023 roku  
 

1) Otwarcie obrad LIX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 12 października 2023 r. o godz. 12:08 otworzył LIX Sesję Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, oraz przedstawicieli środków masowego przekazu 
a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady 
powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną 
informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń 
dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady prosił radnych o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie 
karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że LIX Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 855/23 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 
6 października 2023 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą 
ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji 
tego porządku. Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 6 października 2023 r. Informuję, że zwołanie 
Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej 
komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu. 
Poinformował, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, 
stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady, z tym, że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 ust. 8). 
W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
Stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu Włocławskiego – z wnioskiem 
o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, 
zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
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Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LIX sesji?  
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem z dnia 12 października 2023 r.  
wniósł : 

 o zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu punktu w brzmieniu: 
 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na 

które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2023 roku. 
 uzupełnienie porządku obrad o: 

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 (tekst 
jednolity);  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity). 

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu).     
Przewodniczący Rady przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z,  „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad zmianą porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 6 w brzmieniu: 
6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 
roku. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
7  zmienionego porządku obrad LIX sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2023 – 2040 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 8 
zmienionego porządku obrad LIX sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LIX sesji?  
Radni nie złożyli wniosków. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma innych zmian, to poinformował, że 
porządek obrad uwzględniający zmiany radni otrzymali w dniu sesji.  
Porządek składa się z 12 punktów i Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji porządku 
obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

4) Przyjęcie protokołu nr LVIII/23 z dnia 28 września 2023 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LVIII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził,  że rada powiatu przyjęła protokół nr  LVIII/23 z dnia 28 września 2023 r. 
 

5) Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 
od dnia 29 września 2023 r. do dnia sesji. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem Starosty  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady. 
Przewodniczący Rady przywitał przybyłą na obrady rady Panią Ewę Kończyńską. Przywiał 
również Pana Stanisława Pawlaka – radnego Sejmiku Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego.  Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?    
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że ma pytanie, ale niezwiązane ze sprawozdaniem 
zarządu, ale z racji tego, że jest pan Stanisław Pawlak to chciałby zadać pytanie.  
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że z reguły na koniec sesji rozmawia się samem ze 
sobą a na początku to jeszcze obrady sesji żyją nie tylko własnym życiem, ale tym, że są 
obecni goście. Z racji tego, że czas  jest napięty, jest okres wyborów, wszyscy chwalą się tym, 
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co zrobią, właściwie dostaje się pieniądze, jakby były wybory za dwa tygodnie, to pewnie na 
2050 rok, byłyby już wszystkie inwestycje, nie tylko w powiecie, ale w kraju załatwione. I jak 
radny jeździ do pracy, to słyszy wypowiedzi osób, które kandydują do Sejmu i Senatu, 
i wszyscy tłumaczą, ile to zrobią, ile zrobili. Wszyscy widzą, że w tym kraju wiele się 
zmieniło, że jest bardzo dobrze i powinno się być z tego zadowolonym. Jeden z kandydatów 
mówi o tym, że on pracuje dla ludzi i rozwiązuje problemy ludzi. Radny o tym problemie 
chce powiedzieć. Ostatnio radny dojeżdża środkami masowej komunikacji. Dawniej to się 
nazywało PKS, a z racji tego, żeby do PKS -u dostać się na dworzec, to trzeba przejść jakiś 
odcinek drogi, kupić bilet, postać się na przystanku. Autobusami dojeżdżają nie tylko 
mieszkańcy Włocławka, tylko dojeżdżają z tego powiatu, również mieszkańcy Chodcza. 
Swego czasu zwrócili się do radnego pracownicy dawnego PKS, że wydarzyła się dziwna 
sytuacja, że kasy biletowe nie znajdują się na terenie dawnego dworca PKS,PKP, tylko na ok. 
150 metrów od dworca. Radny myślał, że ktoś się minął z prawdą. Okazało się, że kasy 
biletowe PKS-u, czy ewentualnie tej instytucji nowej, znajdują się 150 m od PKS-u. Radny   
zastanawia się czy jest to normalne w tym kraju, normalne w zasadach gospodarki rynkowej, 
że centrum przesiadkowe znajduje się w innym miejscu, jak kasy biletowe?  Człowiek, który 
przyjedzie, to się zastanawia, co on ma zrobić, gdzie ma kupić. Może to są teraz takie nowe 
czasy? Radny był wczoraj na rozdaniu pieniędzy przez posłów i senatora Wojewoda 
Kujawsko-Pomorskiego i niektóre gminy dostały olbrzymie pieniądze. Radny ewentualnie 
widziałby taką propozycję, że gmina Chodecz dostała olbrzymie pieniądze, to może zrobić te 
kasy biletowe w Chodczu? Jeżeli nie w Chodczu w gminie, to jest Powiązane Centrum 
w Chodczu, szkoła. Tam jest miejsce i też tam można tam zrobić albo na Stodólnej, gdzie 
chce się sprzedać budynek. Może wystąpić z inicjatywą. Dla radnego kasy biletowe, jak 
kiedyś do szkoły się dojeżdżało do Włocławka, były nad dworcu PKS/PKP. Radny sprawdzał 
dzisiaj te artykuły, które były z otwarcia, że na otwarciu to były dwa cykle, jedna firma 
i druga otwierała, i chwaliła co dobrego zrobiła. Radny zapytał czy te osoby były na dworcu 
i widziały, jak ten dworzec funkcjonuje? Radny zaproponował, że jak będzie załamanie 
pogody, żeby poszedł nad dworzec, kupił bilet i próbował wsiąść do tego autobusu. Należy 
życzyć powiedzenia. Czy standardowa inwestycja, która jest chlubą, bo ona jest, tak została 
zrobiona? Jest na sali obrad pan Stanisław Pawlak i radny zwrócił się z prośbą, aby 
zasugerował, żeby włodarze - pan marszałek i przedstawiciele kolei, spotkali się 
i przynajmniej wygospodarowali pomieszczenie, żeby kasy biletowe były w tym miejscu, 
w którym powinny być, jak to kiedyś było – na dworcu PKP, PKS. W tej chwili jest inna 
nazwa, jest tylko dworzec PKP, ale jest centrum przesiadkowe. I tam korzystają autobusy. 
Bilet można kupić elektronicznie, ale jak będzie potrzeba, to radny ze trzy, cztery osoby może 
poprosić na sesję i wytłumaczą jaka to jest wyprawa życia, przejść po schodach, zobaczyć 
gdzie jest autobus, wracać i kupować bilet, bo nie wszyscy wiedzą, że można bilet kupić 
w autobusie. Tym bardziej sytuacja może być trudna, przynajmniej na linii Chodecz – 
Włocławek, ponieważ informacje, które dzisiaj radny przeczytał w internecie są takie, że 
jedna z prywatnych linii ma wycofać się z obsługi tych linii. Wtedy zostanie tylko jedna linia. 
Radny napisze do  pana marszałka i do właściciela dworca PKP, ale korzystając z tego, że na 
sali obrad jest pan radny St. Pawlak, również prośba, żeby ewentualnie w tym temacie, 
jeszcze coś zrobić. Jeżeli te starania zawiodą, to pozostaje jeszcze droga wypracowana przez 
samorząd, że ewentualnie będzie prośba do pana przewodniczącego rady, żeby uruchomił 
procedurę z mocy prawa i takie pismo wystosował jako przewodniczący rady. To jest już 
ostateczność i takiej potrzeby nie będzie, ale radny dzisiaj podał taki przykład z życia, którego 
niestety nie rozumie. Jak to można było pobudować piękny dworzec i oddzielić dwie 
instytucje, które cały czas były ze sobą i funkcjonowały. Refleksja jest taka, że właściwie 
można zrobić parkingi w Kruszenie albo w Nowej Wsi i dojeżdżać do centrum. Od razu 
przypomniał sobie radny dworzec PKS-u, po co taka instytucja jest potrzebna, możne nie jest 
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potrzebna, bo wtedy od razu można zrobić centrum przesiadkowe w Kruszenie. Będzie wtedy 
problem rozwiązany. Gmina Włocławek będzie zadowolona, bo Kruszyn urośnie do rangi 
miejsca, które będzie najważniejsze w powiecie włocławskim.  
Pan Stanisław Pawlak – radny Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego 
powiedział, że tym tematem zainteresował się wówczas, kiedy zaczęło funkcjonować centrum 
przesiadkowe. Do miesiąca do tyłu był barak jako zastępczy  dworzec autobusowy, w którym 
obsługa biletowa miała siedzibę. Taka jest rzeczywistość prawna – dworzec PKP należy do 
PKP. Nie ma nic do niego Kujawsko – Pomorski Transport Samochodowy, ponieważ nie 
współfinansował tej inwestycji, bo nie było takiej zgody. Ten budynek został wybudowany 
przez dwóch inwestorów miasto Włocławek, w którym ma być siedziba biur i Polskie Koleje 
Państwowe. Stąd uzyskanie lokali w tym nowym budynku, po opuszczeniu, po zlikwidowaniu 
tego baraku, wymaga zgody właściciela, a jeśli taka zgoda będzie, a już jest, to musi być 
procedura przetargowa. Stąd się to przeciągnęło. Pan Pawlak  wprowadził to na posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej, jako Wiceprzewodniczący Sejmiku  i w podobnym tonie, w podobnej 
treści przekazał informację od włocławskich pasażerów. Jest to świeża informacja 
i wiarygodna informacja. Nastąpiły jakieś problemy z lokalem i pierwszy lokal, który był 
wskazany w tym dworcu, w tym budynku dworca, nie może stanowić siedziby kasy i punktu 
dyżurnego kierowców, tylko w innym miejscu. Pan Pawlak szczegółów nie zna, bo nie 
widział ani planu tego budynku, ani tam w nim nie był. Tak mówił prezes Kujawsko-
Pomorskiego Transportu Samochodowego. Trwa postępowanie przetargowe i z chwilą jego 
rozstrzygnięcia te kasy, które są na ul. Kościuszki w ostatnim budynku od strony Okrzei, 
zostaną tam zlokalizowane. To, co jest dzisiaj na ul. Kościuszki, jest tymczasowym 
rozwiązaniem, bo po oddaniu tego baraku, jako dworca tymczasowego, nie byłoby gdzie 
zlokalizować siedziby pracownika czy pracowników sprzedających te bilety. Tyle z punktu 
widzenia tego budynku dworca. Teraz z punktu widzenia punktu przesiadkowego, czy tego 
obiektu przesiadkowego - zostało budowane to, co zostało wybudowane, oddane wcześniej 
i to jest eksploatowane z możliwością wjazdu Kujawsko-Pomorskiego Transportu 
Samochodowego i innych, którzy mają trasy przelotowe przez Włocławek. To jest 
w użytkowaniu Kujawsko-Pomorskiego Transportu Samochodowego. Trzecia sprawa, która 
nie rozwiązuje do końca problemu, ale trzeba o niej powiedzieć, że w każdym autobusie 
kierowca sprzedaje bilety. W związku z tym nie ma dzisiaj konieczności, jak to było parę lat 
temu, za dawnych PKS-ów, że była kasa i  kupowało się bilet, a kierowca tylko go przecinał 
czy kasował przy wejściu. Dzisiaj można wejść do każdego autobusu i taki bilet zakupić. Pan 
Pawlak zgadza się z radnym, że to nie rozwiązuje problemu, bo niektórzy chcą, aby te bilety 
można było kupić wcześniej, mając pewność, że tym kursem dojadą, bo nie wiadomo czy jeśli 
podjedzie i będzie sprzedawał bilety czy tych miejsc np. wystarczy. Dzisiaj w kasach na ul. 
Kościuszki sprzedawane są przede wszystkim bilety miesięczne, ale i są sprzedawane bilety 
doraźne, które kto chce zakupić. Pan Pawlak podsumował wypowiedź i powiedział, że jest 
w postępowaniu uzyskanie lokalu od PKP w nowo wybudowanym budynku, po 
rozstrzygnięciu przetargu, kasy zostaną przeniesione do nowego obiektu. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że poruszał sprawę parkingu przy szpitalu. Radny był 
w kilku szpitalach województwa czy to w Toruniu, czy w Bydgoszczy i wszędzie są parkingi 
przy szpitalach wojewódzkich.  We Włocławku nie ma. Powiat włocławski jest powiatem  
ziemskim, to jest prawie 90 tysięcy mieszkańców. Radny otrzymał pismo, nie od marszałka 
tylko od spółki, że w perspektywie będzie parking. Radny zapytał czy mógłby pan radny 
przedstawić tą sprawę. Dzisiaj podjeżdżając pod szpital nie ma gdzie zaparkować. Tam  
szybciej czy później to dojdzie do jakiegoś wypadku. W związku z brakiem miejsc 
parkingowych, samochody stoją nawet pół kilometra na tym odcinku drogi. Na terenie 
szpitala nie ma miejsca. Jest to jedno z zadań priorytetowych, nie tylko dla powiatu 
włocławskiego, ale dla tego regionu. Radny poprosił o przybliżenie tej sprawy a jeśli nie 
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będzie takiej możliwości, to żeby tą sprawę poruszyć i udzielić odpowiedzi.  Te sygnały są od 
mieszkańców powiatu.  
Pan Stanisław Pawlak powiedział, że to są żywotne sprawy dla mieszkańców tego regionu, 
tj. Włocławka i okolic. Pan St. Pawlak jest członkiem rady społecznej od lat w szpitalu, 
delegowany przez sejmik i nie ma posiedzenia, żeby w ostatnich dwóch, trzech latach na 
wniosek radnego, który został przyjęty przez radę, nie rozpatrywali spraw inwestycyjnych 
szpitala. Dzisiaj radny Kazimierz Kaca  nie poruszył tematu inwestycji szpitala, która szła jak 
szła, a idzie teraz, tylko mówi się o dalszych sprawach, czyli parkingach. Nie tak daleko, bo 
na ostatnim posiedzeniu rady o tym także radny mówił, ponieważ uzyskał odpowiedź 
niezadawalającą i złożył w tej sprawie interpelację i ma na piśmie, którą pokrótce zacytował.  
Do końca listopada, czyli miesiąc został z kawałkiem, stan surowy szpitala będzie 
zakończony, tj. surowy otwarty. Tylko, tak jak rada, pani skarbnik i wszyscy martwią się ze 
starostą o pieniądze, tak radny poda koszty. Szpital miał kosztować 155 mln zł i być 
wybudowany w ciągu dwóch lat, tj. od 2021 r. do czerwca 2023 r., ponieważ firma, 
wykonawcza opuściła plac budowy, bo miała w tym czasie do wykonania szpital w Toruniu.   
Zresztą budowała także wspomniany wcześniej budynek dworca PKP. I przez to powstał 
poślizg, który bardzo drogo kosztuje, bo z tych 155 mln zł, 102 mln zł będzie kosztować stan 
surowy otwarty. Żeby dalej realizować tę inwestycję, czyli zamknąć ją wraz z wyposażeniem, 
to według ostatnich kosztorysów, które są przygotowane do przetargu, który może w tych 
dniach (do ubiegłego tygodnia nie był jeszcze otwarty) ma kosztować 360 mln zł plus 102 
mln zł, które trzeba zapłacić firmie, która zejdzie teraz za miesiąc z placu budowy. Czyli ze 
155 mln zł, schodzi na 460 mln zł.  Kto za to odpowiada ? Kto się nie boi odpowiedzialności, 
że przez różne przyczyny, ktoś opóźnił realizację i dzisiaj trzeba dołożyć ponad 300 mln zł do 
tego, co miało być wcześniej. Przy tym jest parking. Radny Kazimierz Kaca mówi bardzo 
dobrze, że oddanie nawet tego szpitala, co ma nastąpić za dwa lata kompleksowo, w całości 
bez parkingu, nie rozwiązuje sprawy. To tak, jak i bez kadry nie rozwiązuje sprawy. Radny 
wskazuje powiat. Powiat mógł wybudować za ponad 60 mln zł w ciągu dwóch lat Powiatowe 
Centrum Zdrowia, a województwo mając pieniądze, bo te pieniądze były i są, nie 
zrealizowało tego zadania. To jest coś kuriozalne, niewyobrażalne. Kiedy radny pyta 
o parking,  gdzie były różne koncepcje albo na jednym poziomie, ale nie ma terenu tyle, więc 
zrodził się pomysł wielopoziomowego parkingu, tylko kto pobuduje i za jakie pieniądze?  
W odpowiedzi radny otrzymał, że nie ma na ten cel przeznaczonych pieniędzy, bo w nowym 
okresie finansowania, w które weszło się do 2027 roku, nie można finansować budynków 
szpitalnych a tym bardziej parkingów. W związku z tym trzeba szukać innych źródeł 
finansowania, których dzisiaj nie znaleziono. Przyszedł pomysł do głowy komuś, żeby 
wydzielić działkę i ona została wydzielona już pod ten parking i szukać inwestora, który by 
ten parking wybudował, i później nim zarządzał i pobierał opłaty. Tylko, że takie rozwiązanie 
powoduje, że szpital, czyli województwo, nie ma wpływu na wielkość tych opłat.  
Podsumowując tę kwestię,  na dzisiaj nie ma środków finansowych na parking, nie ma 
zatwierdzonej koncepcji, jak to jeszcze zrobić, i to jest wszystko w powijakach, a samochody 
już stoją w połowie drogi do Wieńca Zdroju,  bo ludzie nie mają gdzie parkować. I znowu 
trzeba jakiegoś „wstrząsu”, żeby ktoś się otrzeźwiał i wreszcie spowodował, że szpital 
we Włocławku będzie dokończoną inwestycją i będzie służył na kolejne lata. Radny nie ustaje 
w tej sprawie i ciągle o tym mówi, i pisze, tylko że trochę brakuje wsparcia wśród radnych, 
bo Toruń ma swój dobry szpital, Bydgoszcz ma dużo szpitali. Lotnisko, które było 
wybudowane w 2013 roku nie nadaje się do eksploatacji. Wtedy to radny zgłosił również, ale 
niestety umorzono postępowanie w tej sprawie, bo firma się rozsypała. Także drugie lotnisko 
również ma być w tych pieniądzach. Są to bardzo ważne sprawy dla mieszkańców Włocławka 
i całego powiatu włocławskiego i nie tylko, bo jest to szpital wojewódzki. Radny w ostatniej 
interpelacji zadał pytanie, nie uzyskał jeszcze odpowiedzi na tą interpelację ostatnią. Co się 
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zrobi, żeby szpital we Włocławku był na poziomie szpitala wojewódzkiego, bo jak na razie, to 
on się dzieje na poziomie szpitala powiatowego. Z trzech oddziałów wewnętrznych, działa 
jeden wewnętrzny. Co chwilę jest albo zamykany jeden z innych oddziałów. Tak funkcjonuje 
szpital wojewódzki? Takie pytanie należy postawić. Radny z tym oczywiście się nie zgadza, 
ale mówi i nie raz, i krzyczy na sesjach, ale skutek jest taki jaki jest. 
Radna Ewa Kończyńska  powiedziała, że należy na te tematy mało mówić, a dużo czynić. 
Radna za wzór daje i chciałaby, aby ten wzór był powielany , tj. pana starostę, który mało 
mówił a dokonał budowy Powiatowego Centrum Zdrowia we Włocławku.  Dobrze by było, 
żeby radni i pan marszałek województwa tak samo działał.  Na sali jest radny wojewódzki, 
który jest odpowiedzialny, po pierwsze za działalność całego sejmiku wojewódzkiego, a poza 
tym jest od wielu lat, jak mówił, członkiem rady społecznej szpitala. Szpital upada, upada na 
oczach wszystkich, opinia działalności szpitala jest bardzo zła, pacjenci bardzo narzekają, 
wręcz mówi się, że to jest umieralnia. Takie radna powtarza słowa pacjentów. Jeżeli pan 
radny wojewódzki jest w tej radzie społecznej, to radna spodziewa się, że nie trzeba dużo 
mówić, tylko jakiś czyny wprowadzić, żeby tak się nie działo, a jeżeli nie, to radna złożyła 
propozycję – oddać szpital pod władanie starosty i wszystko będzie zrobione na czas. Jeżeli 
upada do rangi szpitala powiatowego, to niech zarządza tym starosta, a nie marszałek 
województwa, który wszystkie pieniądze włocławskie przeciąga do Torunia i nic się nie 
dzieje. Ale po to radny wojewódzki jest w radzie i w radzie społecznej, żeby szpital był 
wojewódzkim, ale żeby kwitł i rozwijał się, a nie żeby podupadał. Na izbie przyjęć przyjmują 
stażyści, oddziały są zamykane. Szuka się miejsca  we wszystkich innych szpitalach, tylko nie 
we Włocławku. Jakby pacjent dlatego szpitala był wrogiem. Jest odsyłany, jest źle 
traktowany, nie ma lekarzy, są sami stażyści. Co robi rada społeczna? Jest pan Jaranowski, 
jest pan Pawlak.  Radna zapytała – co robią osoby w radzie społecznej, oprócz tego, że są 
posiedzenia? Czyny się liczą, nie słowa. Radna poprosiła żeby coś zrobić z tym szpitalem, bo 
mieszkańcy są pokrzywdzeni. 
Pan Stanisław Pawlak zwrócił się do radnej, żeby zapoznała się bardziej szczegółowo 
z zakresem działania rady społecznej, która nie ma żadnych uprawnień decyzyjnych. W PCZ 
też jest rada społeczna. Pan starosta jako przewodniczący może potwierdzić, co należy do 
zadań rady społecznej, tj.: opiniować, wyrażać opinie, natomiast decyzje podejmuje dyrektor 
szpitala. Na jego decyzje rada społeczna nie ma żadnego wpływu. Radny podał przykład. 
Jeżeli za rok 2021 była duża strata w szpitalu, rada zaopiniowała negatywnie plan finansowo-
rzeczowy, to zarząd województwa go zatwierdził. Co można więcej zrobić przy wyrażeniu 
przez radę w większości  negatywnej opinii, a zarząd i tak zatwierdza działania szpitala 
z wynikiem negatywnym, ujemnym? To jest jeden z przykładów. Jest też i pozytywny 
przykład.  Jeżeli radna mówi, że trzeba działać, a nie mówić, to o tym się mało mówi a się 
zrobiło, to stypendia dla studentów medycyny. Tzw. program „medyk jutra” we 
współdziałaniu z prezydentem miasta Włocławka, z pozyskaniem mieszkań w nowo 
budowanych blokach na ul. Celulozowej oraz ze stypendiami  dla studentów medycyny 5 i 6 
roku. Takich jest już około 30. To jest kadra, która będzie zasilać szeregi kadry medycznej. 
Radny zgadza się z tą opinią, którą radna przekazała, tym bardziej jako lekarz ma na pewno 
z pierwszej ręki wiadomości w tej sprawie. Radny nie zgadza się z funkcjonowaniem SOR-u, 
ale ordynator SOR- u  kierownik SOR-u został w nagrodę zastępcą dyrektora ds. medycznych 
w szpitalu. Z tego widać, że kierownictwo szpitala uważa, że SOR dobrze, a radny uważa, że 
działa bardzo źle. O tym, że szpital działa źle, to odbyły się dwie sesje Rady Miasta 
Włocławka, w której brał radny udział. Na jedną przejechał marszałek, ale już na drugą, radny 
sam przyszedł na sesję, inni nie przyszli.  Radny nie wie dlaczego. I też radny musiał a nawet 
chciał wyjaśniać radnym jak najwięcej spraw, które dotyczą szpitala we Włocławku, ale nie 
decyzyjnych, bo przecież pojedynczy radny, jak sami radni powiatowi wiedzą, nie ma 
wpływu decyzyjnego. Może tylko proponować, mówić, pisać, zabiegać itd. Zgadzając się 
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z tym, co pani radna powiedziała, pan radny powiedział, że  zadaniem rady społecznej jest to, 
że rozpatruje skargi i wnioski, które napływają na działalność jednostki. W roku takich skarg 
średnio jest ok. 50.  Ale ci ludzie, którzy dzwonią do radnego  i mówią, że są niezadowoleni 
z pobytu męża, żony, syna, córki, ojca, to radny mówi, żeby napisać skargę i opisać sytuację. 
Pacjenci odpowiadają, że może drugi raz trafią i nie wiadomo co będzie. Ludzie wstrzymują 
się od skarg. Także probierz tych ilości skarg, które radny wymienił, nie jest adekwatny do 
sytuacji we włocławskim szpitalu. Z tym radny się zgadza,  ale namawia, to nic nie kosztuje, 
jeżeli ktoś jest niezadowolony z obsługi, niech składa oficjalną skargę, tylko że z tych 
wszystkich skarg tylko jedna za pierwsze półrocze tego roku była zasadna, bo ktoś napisał do 
rzecznika praw pacjenta. I ta już musiała być zasadna. Pozostałe są niezasadne. Radny nie 
zgadza się z tym. Jeżeli ktoś opisuje sytuację i czytając widać, że jednak mają rację, lekarz nie 
był na czas, nie taki lekarz przyszedł itd. , to jest skarga niezasadna?  Taki jest mechanizm 
prowadzony przez panią dyrektor Welke i jak na razie nie ma siły na to, żeby to zmienić. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że kierujących szpitalem powołuje marszałek i tu 
wiadomo, kto powinien odpowiadać czy jest dobrze, czy źle rządzone. Radny powrócił do 
tematu odpowiedzialności za inwestycje. Przecież zawsze jest inwestor i zawsze jest 
wykonawca. Zawsze jest to zgodnie z przetargami. Zawsze są to umowy zawarte, gdzie ktoś 
za coś odpowiada. Zwiększenie wydatków czterokrotnie i nie wiadomo, jak to się jeszcze 
w tym momencie zakończy. Radny nie chce mówić, gdzie leży przyczyna i gdzie powinna 
być odpowiedzialność za to, i kogo powinna być odpowiedzialność. To nie jest pojedynczy 
przypadek. Szpital daje obraz tych potężnych pieniędzy. Tam, gdzie naprawdę wytyka się, że 
służba jest źle.  Radni wiedzą, że od zarządzania zależy, jak są te pieniądze wykorzystane. 
Czy ktoś pilnuje, czy nie pilnuje na etapie projektu, zawierania umów i potem wykonawstwa?  
Drugi taki przykład potwierdzający takie samo zdarzenie, jak w stosunku do szpitala, to stary 
szpital w Wieńcu. Kilkanaście lat czekało się na remont. Znów jakieś pieniądze zostały 
powierzone umową zawartą z przetargu jakiemuś wykonawcy. Radny nie wie czy ten 
wykonawca zszedł z budowy czy nie, czy będzie wchodził następny. Nadzór nad 
wykonawstwem inwestycji w tej instytucji, jakim jest urząd marszałkowski, jest tragiczny, bo 
to się powtarza od dróg do tych inwestycji miejscowych, kubaturowych.  
Radny Stanisław Pawlak podziękował za to wsparcie, bo akurat radni wskazują zadania, nad 
którymi radny bardzo pracuje, w tym pałac w Wieńcu i park 7 ha do zagospodarowania.  
Wykonawca uciekł z placu budowy. Zakończyło się to nadużyciami, ponieważ inspektor 
nadzoru działający w imieniu inwestora, podpisywał prace, które nie były wykonane. One 
zostały teraz zinwentaryzowane na około 5-7 mln zł.  Gdy radny pisał i ma na to dokumenty, 
że tynki są źle kładzione, to odpisano, że radny nie ma racji. Wojewódzki Konserwator 
Zabytków zalecił wymianę wszystkich położonych tynków, wymianę wszystkich 
zamontowanych otworów okiennych, za które już zostało zapłacone i przepłacone.  Aktualnie 
inwestycja jest zamknięta, przez dłuższy czas była otwarta w sensie, że bramy nawet ktoś tam 
wyważył. Radny przy okazji ogląda, co się tam dzieje.  Przez dwa tygodnie radnemu nie 
wierzono, bo jest elektroniczna kontrola, czyli jak ktoś wejdzie, to go widzi, ktoś. Dla 
radnego, jak brama nie jest zabezpieczona, to kusi do wejścia. Była zabezpieczona, radny nie 
wie, jak jest dzisiaj. W tych dwóch kwestiach, szpitala we Włocławku i Wieńca, Komisja 
Rewizyjna na wniosek radnego, który jest jej wiceprzewodniczącym, w kwietniu obradowała 
we Włocławku w tych dwóch tematach. Nie ma żadnego odzewu, który by zmieniał ten stan 
rzeczy. Przewodniczącym komisji jest pan Marek Hildebrandt, przedsiębiorca. Radni 
współpracują ze sobą w tym zakresie, mimo że politycznie radni są po innych stronach, ale to 
nie ma znaczenia żadnego w tym przypadku.  W dwójkę radni są bardzo zainteresowani tymi 
działaniami, ale odpowiedzi są lakoniczne. Zmienił się zarząd Kujawsko-Pomorskich 
Inwestycji Medycznej, co do szpitala, została powołana nowa spółka, inwestycje regionalne. 
Wieniec podlega tym inwestycjom regionalnym. Nikt na placu budowy nie pokazuje się, a 
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można było to zrobić i byłaby nowa jednostka wojewódzka, kultury w obszarze działania 
Włocławka. Drogi się trochę zmieniły. Natomiast w tym zakresie jest jeszcze dużo do 
zrobienia. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie 
sprawozdania starosty? 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 12 października 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 29 
września 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały z dnia 
3 marca 2023 r. dotyczącej przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
w 2023 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 12 
października 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby nie głosowały  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 12 października 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 12 października 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.   
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie zmian zawartych 
w autopoprawce w Wieloletniej Prognozie Finansowej, jak i w budżecie powiatu.  
Radny Kazimierz Kaca poprosił, aby zmiany przedstawił pan starosta. 
Starosta Włocławski powiedział, że spraw bardzo istotnych, nieinwestycyjnych są dwie. 
Pierwsza to nagrody dla nauczycieli, na które otrzymano środki z ministerstwa związane 
z jubileuszem Komisji Edukacji Narodowej. Druga sprawa wprowadzona w autopoprawce, to 
środki z programu Erasmus na wyjazdy dla młodzieży ze szkół powiatowych, w tym 
momencie dotyczy to młodzieży ze szkoły w Izbicy Kuj. Środki w całości pozyskane ze 
środków zewnętrznych. Wkład powiatu to tylko 20%, które po realizacji projektu zostaje 
zwrócone. Kluczowe są zmiany w wieloletniej prognozie finansowej powiatu włocławskiego 
dotyczące inwestycji. Po dzisiejszej sesji, jeżeli rada przyjmie te zmiany, będzie się w trakcie 
lub do jutra ogłosi się  7 przetargów na zadania drogowe. Na wszystkie te zadania pozyskano 
środki zewnętrzne. Tych pieniędzy na rynku pojawi się dość dużo, jeśli chodzi zarówno 
o drogi, ale także o budynki kubaturowe i chciałoby się te zadania rozpocząć. Należy mieć 
nadzieję, że przełoży się to także na cenę, ale trudno tutaj jednoznacznie też wyrokować.  
Dwa przetargi są już ogłoszone, wprowadzone, jest to droga Czerniewiczki – Ossówek. 
Wszystko wskazuje na to, że uzyskał na ten drogę 50% dofinansowania, co do wartości 
kosztorysowej i o wysokości  oferty zdecyduje przetarg. Na tę chwilę jest 2 700 000 zł  
wartość zadania ok. 8 mln zł. Jest informacja, że miasto Włocławek zrezygnuje 
z dofinansowania na most, dlatego te środki powinny się pojawić i one na tę drogę zostaną 
przesunięte. Druga sprawa, to przetarg, który już trwa, tj. ul. Mickiewicza w Brześciu 
Kujawskim, - 4 mln zł dofinansowania z Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznej, 
z tzw. komponentu PGR.  Trudno też ocenić wartość tej inwestycji. To, co jest już 
w budżecie, to Lubomin – Izbica Kuj., w ostatnich dniach pozyskano 10 mln zł z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Strategicznej.  Wszystko wskazuje na to, że droga będzie kosztować 
kilkanaście milionów złotych, znając doświadczenie przetargów z poprzednich la. Jest się 
zdeterminowanym, aby przy 10 mln zł dofinansowaniu tę drogę rozpoczynać. W dniu 
dzisiejszym do budżetu wprowadza się 4 odcinki dróg. Pierwsze trzy są na drugim miejscu  
list rankingowej, bo był to jeden projekt, jest to ul. Wojska Polskiego w Lubieniu Kujawskim, 
ul. Zwycięstwa w Chodczu i ciąg drogi Dobrzelewice – Kowal w miejscowości Więsławice – 
1 km odcinek drogi asfaltowej z chodnikiem. Wartość tych trzech zadań kosztorysowo – 6 
mln zł, 60% dofinansowania. Na ostatnim miejscu listy rankingowej Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, listy podstawowej znajduje się droga Brześć Kuj. - Polówka. W tej chwili nie 
ma jeszcze pełnego 60% dofinansowania. Jest tam kwota około 2 200 000 zł. Starosta jest 
przekonany o tym, że skoro powiaty otrzymały 75 mln zł  dofinansowania na tej liście, to 
w trakcie przyszłego roku te środki się „zwolnią” i to dofinansowanie urośnie dla tego 
zadania do 60%. Staroście wydaje się, że dość drogo tą drogę wyceniło się za 9,5 mln zł.  
Starosta ma nadzieję, że te oferty będą niższe, tym bardziej spokojnie do 60% dojdzie się. 
Dużym  sukcesem powiatu włocławskiego,  jako jednego z nielicznych, dwie drogi znajdują 
się na liście podstawowej do dofinansowania. Podsumowując, wprowadza się te wszystkie 
zadania, aby szybko ogłosić przetargi. Wszystkie będą ze znaczącym dofinansowaniem 
zewnętrznym, Jeśli chodzi o Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, Czerniewiczki – Ossówek - 
50%, te 4 odcinki – starosta jest przekonany, że dofinansowanie będzie wynosiło 60%. Jeśli 
chodzi o  Izbicę Kuj. i ulicę Mickiewicza w Brześciu Kujawskim, to zdecydują przetargi. Są 
sztywno przyznane środki 10 mln zł i 4 mln zł.  Trudno staroście ocenić za ile te przetargi 
zostaną rozstrzygnięte. Jest się także w trakcie przetargu na budowę hali sportowej przy 
Powiatowym Centrum Kształcenia  Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu. Czeka się jaki 
będzie poziom cenowy tych ofert. Jest to pewna nowość na rynku hale lekkiej konstrukcji, 
trudno realnie ocenić, jak ich ceny będą przedstawiać się przetargach. Jeśli będą tutaj 
pozytywne informacje w najbliższym czasie ogłosi się także przetarg na drogę w Lubrańcu – 
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Marysinie. Ogłoszenie tych przetargów w najbliższych dniach pozwoli także na bardziej 
realne, bardziej praktyczne przygotowanie projektu budżetu, który należy zrobić do 15 
listopada.  Starosta powiedział, że stara się, aby te inwestycje kontynuować. Przedwczoraj 
ukazał się ranking Wspólnoty, czasopisma samorządowego, niezależnego. Powiat 
włocławski, jeśli chodzi o poziom inwestycji za lata 2020 - 2022, znajduje się na pierwszym 
miejscu w województwie, z dość sporą przewagą nad resztą, na 17 miejscu w Polsce. Pan 
starosta traktuje to jako wspólny sukces. Pan starosta podziękował za współpracę i chce się to 
w przyszłym roku kontynuować. I już teraz te prace, których wysiłek finansowy przenosi się 
na rok 2024 rozpocząć. Starosta ma nadzieję, że po pozytywnym rozstrzygnięciu tych 
przetargów.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos?  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 12  
października 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 12 października 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 - tekst 
jednolity stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 12 października 2023 r.  zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2040 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity). 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. W dniu dzisiejszych obrad 
radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 12 
października 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
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Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 12 października 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 - tekst jednolity stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 12 października 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 21 
do niniejszego protokołu.  
 

9) Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych 
zawartych w oświadczeniach majątkowych składanych w każdym roku przez 
osoby do tego zobowiązane za rok miniony oraz analizy danych zawartych 
w oświadczeniach majątkowych złożonych w ciągu roku, w innych terminach, 
z związku ze zdarzeniami, z których wynika obowiązek złożenia oświadczenia 
majątkowego. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedłożona informacja dotyczy analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych do Starosty Włocławskiego przez członków zarządu powiatu, 
sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, 
osoby zarządzające i członków organu zarządzającego powiatową osobą prawną oraz osoby 
wydające decyzje administracyjne w imieniu starosty.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu w dniu 12 października 2023 roku przyjęła 
Informację. 
Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych zawartych 
w oświadczeniach majątkowych składanych w każdym roku przez osoby do tego 
zobowiązane za rok miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych 
złożonych w ciągu roku, w innych terminach, z związku ze zdarzeniami, z których wynika 
obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu. 
 

10) Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych w 2023 r. przez radnych Rady Powiatu we 
Włocławku.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z dyspozycją art. 25 c ust. 1 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym radni powiatu zostali zobowiązani do złożenia 
oświadczenia o swoim stanie majątkowym. Przewodniczący Rady, jako podmiot dokonujący 
analizy oświadczeń majątkowych, został zobowiązany do przedstawienia Radzie Powiatu 
informacji o: 
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1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych 

wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi 

w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 
Przewodniczący Rady powiedział, że dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych 
przez radnych Rady Powiatu we Włocławku w roku 2023.  Analizując treść oświadczenia, 
poddał badaniu wszystkie dane dotyczące: poszczególnych składników, dochodów, 
zobowiązań lub wierzytelności pieniężnych oraz porównał złożone oświadczenie majątkowe 
i kopię PIT z poprzednimi oświadczeniami i kopią PIT.  Sprawdził również, czy każda 
z rubryk została wypełniona w sposób zupełny i czy osoba składająca oświadczenie dopełniła 
obowiązku zgodnie z wymogami zachowania staranności oraz czy została wyraźnie określona 
przynależność poszczególnych składników majątkowych, dochodów i zobowiązań do majątku 
odrębnego i majątku wspólnego małżonków.   
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu w dniu 12 października 2023 roku przyjęła 
Informację.   
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych w 2023 r. przez radnych Rady Powiatu we Włocławku stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.    
 

11) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Wojciech Zawidzki zwrócił się z prośbą do pana starosty i powiedział, że na Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju przekazywał panu Tadeuszowi Wiśniewskiemu - dyrektorowi PZD 
sprawę ulicy Targowej w Brześciu Kuj., która łączy drogę wojewódzką 265 z drogą na 
Lubraniec. Są tam drobne wyrwy, które omijają kierowcy. Patrząc na siatkę, jaka się 
utworzyła, radny zwrócił się z prośbą, żeby dyrektor nie zapomniał, przed przymrozkami 
w jakichkolwiek sposób zabezpieczyć drogę. Jeżeli przyjdzie mróz i odwilż,  to ona w ciągu 
paru takich zdarzeń rozleci się i zimą będzie trudno ją zabezpieczyć. Jest to bardzo mocno 
obciążony odcinek, długość 150 metrów, ale ważny, istotny, łączący te drogi wojewódzkie. 
Radny Jan Ambrożewicz  powiedział, że przysłuchując się wypowiedzi pana Stanisława 
Pawlaka, trochę się przeraził tym, co usłyszał. Wszystkie samorządy funkcjonują prawidłowo. 
Pewnie jakby było inaczej, to byłoby prowadzone dochodzenie.  Ponieważ taka informacja 
dzisiaj padła i ewentualnie radny zwrócił się z prośbę do pana radnego, jakby radny pochylił 
się nad tą sprawą i spróbował, może na którymś spotkaniu wyjaśnić, jakie działania zostały 
podjęte, dlaczego takie skutki zejścia tych wykładowców z tych robót powstały, czy 
ewentualnie ktoś za to odpowiada i czy ewentualnie można to w jakiś sposób logiczny 
wyjaśnić?  To, co tutaj mówił również Pan Wojciech Zawidzki, bo pewnie powiat, też 
popełnia błędy. Jest się tylko ludźmi i to, co jako radni wie się, to jest jedna strona medalu, a 
jak urząd funkcjonuje, to jest może druga strona medalu. Jest to radnego domniemanie. Te 
informacje, które dzisiaj padły, to dla normalnego człowieka są niestety przerażające. Radny 
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może mówi to na wyrost, ale są teraz takie czasy, są to pieniądze publiczne i publiczne 
pieniądze powinno się wydawać w sposób rzetelny, prawidłowy. Jeżeli w jakiś sposób 
powstały pewne perturbacje, to jako mieszkaniec powiatu włocławskiego, należą się też 
wyjaśnienia, dlaczego tak się stało, bo dołożyć tak olbrzymie pieniądze do takiej inwestycji, 
to jest niezrozumiałe dla radnego, tym bardziej, że powiat budował szkołę w Chodczu 
z pieniędzy od pana marszałka i jakoś tam nie dołożyło się środków. Powiat budował 
Powiatowe Centrum Zdrowia i radny nie słyszał, żeby w tego tytułu były problemy 
z wykonawcą, a tacy sami wykonawcy na rynku są. Powiat budował obiekt na ul. Stodólnej 
też z perturbacjami, o czym radny wie, ale nie wszyscy o tym wiedzą, ale udało się 
pobudować, budynek funkcjonuje, jest wszystko dobrze. Prowadzi się bardzo duże 
zaawansowanie remontu dróg, gdzie nawet mieszkańcy mówią, - a po co tą drogę robicie 
przecież ona była dobra? Dlatego robi się, bo powiat włocławski potrafi zgromadzić 
olbrzymie środki finansowe, potrafi dbać o swoją infrastrukturę i z tego należy się cieszyć. 
Nie wszyscy na przykład wiedzą, że w Chodczu droga Chodecz – Lubień Kuj. to jest droga 
powiatowa, bo ludzie dziękują panu marszałkowi, że pan marszałek to nagle robi w Chodczu 
wszystkie drogi. Radny mówi, że marszałek robi swoje drogi a powiat swoje. Radny poprosił, 
aby pan Stanisław Pawlak zajął się tym tematem i spróbował udzielić informacji, nawet 
ustnej, że np. zarząd województwa czy pan marszałek podjął takie działania, to  radny byłby 
za to wdzięczny.  To są również radnego podatki, płacone z budżetu i radny oczekiwałby, 
żeby te pieniądze zostały w sposób rzetelny, zgodnie z obowiązującym prawem wydane. 
Pewnie tak było, ale z tego, co tutaj radny usłyszał dzisiaj, to 300 mln zł dokładki do czegoś, 
czego nie ma, to jest dziwną sprawą, czy budowanie miejsca do lądowania helikoptera, które 
ileś tam to lat mija, dziesięć, i nie nadaje się. Gdyby tak prywatnie się  robiło, to pewnie nic 
by się nie zrobiło. Po to jest się radnym, bez względu na szczebel, że traktuje się to, jakby 
były prywatne biznesy, prywatne pieniądze, jeżeli prywatne pieniądze wyrzuci się w błoto to 
jest jeszcze pół biedy, ale jeżeli próbuje się źle gospodarzyć pieniędzmi samorządowymi, 
publicznymi, to jest już bardzo niepokojąca sytuacja. 
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że to jest bardzo niepokojące, żeby tak wspólne 
wszystkich mieszkańców pieniądze marnotrawić i żeby z takich wielkich milionów, żeby 
wielkie zero wyszło, to jest niedopuszczalne. Chyba te osoby, które za to są odpowiedzialne, 
powinny za to rzeczywiście odpowiadać. To jest niemożliwe, żeby takie wielkie pieniądze 
gdzieś w błoto zostały wyrzucane i marnotrawione. Radna popiera to, że trzeba dojść prawdy, 
jak to się stało i osoby odpowiedzialne pociągnąć do odpowiedzialności.  
Pan Stanisław Pawlak stwierdził, że na te wszystkie problemy, o których mówił, posiada 
pisemne odpowiedzi na interpelacje, które są na stronie internetowej radnego. Można tam 
wejść albo na Facebooku i przeczytać. To wszystko, co mówił radny, jest już przez marszałka 
województwa wyjaśniane i odpowiedzi są takie, z którymi radny się nie zgadza.  Główny sens 
to taki, że po pierwsze źle była przygotowana pierwsza dokumentacja, która kosztowała 3,5 
mln zł na przebudowę tego szpitala. Wykonawca, który przyjął tą dokumentacja a wcześniej 
inwestor, jakim jest Kujawsko – Pomorskie Inwestycje Medyczne i dyrektor szpitala przyjęli, 
czyli kupili tą dokumentację za 3,5 mln zł, przekazali wykonawcy. Wykonawca, jak wszedł 
na plac budowy stwierdził, że ona jest źle wykonana, że nie ma łączności między szpitalem, 
który pozostał, a tym, który się dobudowuje. W trybie awaryjnym zlecono dokumentację tzw. 
uzupełniającą, która kosztowała 3,6 mln zł, w trybie bez przetargu. Ta dokumentacja teraz jest 
realizowana przez firmę, która wróciła w kwietniu tego roku na plac budowy. Całość 
wydatków związanych z opracowaniem od koncepcji przez dokumentację szpitala we 
Włocławku to jest ponad 8,5 mln zł.  W związku z tym, że dokumentacja była niekompletna, 
nie nadawała się do użytku, nastąpiła ta przerwa. Marszałek tłumaczy to tym, że zwiększył się 
zakres pracy szpitala. Jeśli jest się dobrym dyrektorem, to ten zakres pracy szpitala powinno 
się znać a nie ponosić z tego tytułu konsekwencje finansowe. Ta informacja, którą radny 
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przekazał jest też niebezpieczna z tego powodu, że dzisiaj tak na dobrą sprawę nie są 
rozstrzygnięte finanse potrzebne na inwestycje tego szpitala. Unia Europejska nie przewiduje, 
co nie znaczy, że może nie zmienić, ale na razie nie przewiduje, możliwości finansowania 
budynków. Wyposażenie tak, ale same budynki nie. Może się to zmieni, w stosunku do tego, 
co jest we Włocławku, ale radny szczegółów na ten temat nie wie. Jak radni przeczytają te 
odpowiedzi, a wcześniej pytania radnego, to można mieć obraz o tym, co się faktycznie 
wydarzyło i kto ponosi odpowiedzialność. Na pytanie radnego, kto ponosi, odpowiedzialność  
odpowiedź brzmi - zmieniliśmy zarząd Kujawsko – Pomorskich Inwestycji Medycznych. 
Taka jest odpowiedź.  Radny zapytał  - a jaką odpowiedzialność ponosi dyrektor szpitala, na 
to odpowiedzi nie ma. 
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że po tych słowach pana Stanisława Pawlaka, 
wielu z radnych nie miało takiej doszczętnej i dokładnej wiedzy. Dość odważne radny  
wygłosił tezy, z czego radny jest zadowolony. Wniosek jest jeden. Dopóki w Polsce nie 
będzie odpowiedzialności urzędniczej każdego, który takie czy inne stanowisko piastuje, to 
niestety będą takie kwiatki. Pozostaje tylko ubolewać nad tym, że każdego pieniądze są tak 
marnotrawione. 
Radna Ewa Kończyńska stwierdziła, że jakby znała odpowiedź na to, co pan radny 
wojewódzki powiedział - są bliskie koligacje między marszałkiem a panią dyrektor. I nikt nie 
wyciąga konsekwencji z tej działalności. 
Radny Kazimierz Kaca  stwierdził, że to, co radni usłyszeli, to należy podziękować. Radny 
przypomniał, jak na tej sali od 15 lat, mówiło się o drogach. Jednak spotkanie w Kłóbce, coś 
pomogło. Jeśli będzie się siedziało cicho, jeśli będzie się mówiło, że wszystko jest cacy, 
klepać się i mówić, że jest w porządku, i zajmować się zmianą paragrafu, że sto zł się zmienia   
na sesji rady powiatu, to nic dobrego nie wyjdzie. Tu mówi się o strategicznej sprawie. 
Z drogami się coś ruszyło i to jest fakt. Można jeszcze narzekać, że jeszcze trochę za mało, 
ale coś jest. Radny jechał tą drogą od Gostynina do drogi krajowej do Kowala, nawet 
w samym Kowalu. Męczyli się ci ludzie, ale coś się zmieniło. I co dobre, to trzeba powiedzieć 
tak, jest pewna zmiana, są efekty. Natomiast szpital jest sprawą strategiczną. To jest szpital 
wojewódzki i to, co powiedział pan Pawlak, jest prawo, nie tylko Toruń, Bydgoszcz, ten 
szpital obsługuje, byłe województwo włocławskie. Mówienie, że nie można nic załatwić nie 
jest prawdziwe. Radny uważa, że z tego spotkania i poddaje taki wniosek, że to, co mówił 
tutaj pan Tomaszewski, pani Kończyńska, pan Zawidzki i radny, co przedstawił pan Pawlak, 
należałoby wystąpić z taką petycją do marszałka. Można zobowiązać pana Wierzowieckiego 
jako przewodniczącego rady, żeby wystąpił i te pytania zadać w imieniu rady powiatu. Niech 
się ustosunkuje do tych spraw, jest marszałkiem województwa. To, jakie spółki powstały, to 
radnych nie interesuje. Odpowie coś z czego nic nie będzie wynikać. Należy wystąpić, 
skumulować wszystkie pytania. Jest Komisja Zdrowia i niech się tym zajmie, przedstawi, pan 
przewodniczący będzie miał rady pełnomocnictwa i wystąpić z pismem.  Kiedyś radni się 
sprzeczali między sobą o drogach wojewódzkich. Było jedno pismo, drugie pismo, pan 
marszałek przyjechał do Kłóbki, były konkretne rozmowy, usłyszał, co radni mają do 
powiedzenia. Nikt nie ma na celu kogoś obrażać.  Kolejna sprawa. Pan Pawlak jest radnym, 
ale jest jeszcze dwóch członków zarządu z tego terenu. Może należy zaprosić na kolejną sesję  
rady powiatu i można posłuchać odpowiedzi, przecież nie sam marszałek podejmował 
decyzję. Z tego, co radnemu się wydaje, chyba zarząd. Niech oni się ustosunkują. Należy  
poprosić wszystkich radnych.  Niektórych radnych, to w życiu przez pięć lat radny nie widział 
na sali obrad. żeby na tej sali byli.  Dwóch ani razu nie było. Trójkę radny widział.  
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni są zapraszani na sesję rady powiatu. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że należy zaprosić na następną sesję wszystkich 
radnych, zaprosić dwóch członków zarządów, z dwutygodniowym czy trzytygodniowym 
wyprzedzeniem i wysłuchać tych opinii.  Jednocześnie skumulowane pytania wystosować do 
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marszałka, zadać i oczekiwać odpowiedzi, i ustosunkowania się do nich. Pan Pawlak część 
rzeczy powiedział, ale nie wszystko wie, bo nie wszystkie odpowiedzi otrzymuje. Dlatego 
radni mają prawo wiedzieć, nie w sensie, że chce się wtrącać w zarządzanie. Chce się myśleć 
o sytuacji takiej, że ten szpital jest sprawą strategiczną. Co chce się, żeby szpital został 
zlikwidowany i żeby jeździć do Torunia i do Bydgoszczy, albo szukać pomocy gdzieś  
prywatnie do Łodzi? Większość ludzi prywatnie wyjeżdża jakimiś sposobami do Łodzi. 
Radni mają prawo, żeby tutaj na ten temat dyskutowali. Radny proponuje, jeśli radni poprą na 
Komisji Zdrowia, skumulować te wszystkie wnioski, przedstawić przewodniczącemu rady, 
jeśli będzie takie upoważnienie, to niech się podpisze w imieniu radnych do marszałka i niech 
marszałek odpowiednie. Jednocześnie na następną sesję poprosić wszystkich radnych, a 
w szczególny sposób poprosić dwóch członków zarządu.  Ktoś mimo wszystko podejmował 
decyzje, ktoś podnosił rękę, Radny nie sądzi, żeby to był sam Marszałek Całbecki.  
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że rodzice dziecka z atakiem wyrostka robaczkowego 
w środku nocy muszę jechać do Torunia. To jest karygodne. Zawsze był oddział dziecięcy 
i chirurgiczny, i można było wyrostek zoperować. Teraz dzieci muszą jechać do Torunia. 
Teraz, jakie lekarze muszą robić sztuczki, żeby najpierw był przyjęty na dziecięcy, później 
karetka zawiozła do Torunia. To też są koszty wożenia tych dzieci, ale to jest karygodne. 
Dziecko na wyrostek musi być operowane natychmiast, a matka musi w środku nocy jechać 
do Torunia na operację. To są rzeczy nie do przyjęcia.  Dlatego trzeba  walczyć o ten szpital, 
żeby on funkcjonował tak, jak  funkcjonował, kiedy radna przyszła pracować 40 lat temu 
i funkcjonował dużo lepiej niż obecnie. Nie można do tego dopuścić i bardzo się radna cieszy,  
że pan radny Kaca taką kategoryczną tutaj decyzję podjął, żeby ten wniosek podjął, żeby ten 
temat dalej ciągnąć i żeby wyprostować niedogodności pacjentom z Włocławka.  
Przewodniczący Rady podziękował radnemu Pan Stanisławowi Pawlakowi za uczestnictwo 
w sesji.  
 

12) Zamknięcie obrad LIX Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 
12 października 2023 r. o godz. 13:49 zamknął LIX Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 
 
 

          Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ……… 
2) Anita Sudomir – Ozdoba …………………..  


